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PROTOKÓŁ NR XXVIII/16
z  obrad  XXVIII  zwyczajnej  Sesji  Rady  Miasta  Grajewo,  która  odbyła  się  w  dniu
30 listopada 2016 roku w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Grajewo pod przewodnictwem pani
Haliny Muryjas-Rząsy – Przewodniczącej Rady Miasta Grajewo.

Stan liczbowy radnych – 21

Radnych obecnych na Sesji – 20

Sesję rozpoczęto o godz. 15.30

Sesję zakończono o godz. 17.55

Sesja nagrywana w wersji audio-video

Radni obecni na Sesji RM:
1. Babul Tomasz
2. Boć Edward
3. Cebeliński Tomasz
4. Chełmińska Scholastyka
5. Chiliński Ryszard
6. Chrzanowska-Karwowska Aneta
7. Dembiński Wiesław
8. Fadrowski Zbigniew
9. Fidura Jerzy
10. Formejster Wojciech
11. Grabowska Wioleta
12. Maleszewski Wojciech
13. Muryjas-Rząsa Halina
14. Niewiarowski Andrzej
15. Opara Anna
16. Paszkowski Tomasz
17. Podlaski Kazimierz
18. Purwin Daniel
19. Stefańska Monika
20. Stuchła Marcin
Nieobecni:
1. Mścichowski Andrzej
/Lista obecności stanowi Załącznik nr 1 do Protokołu/
W obradach uczestniczyły inne osoby zgodnie z Listą obecności, która stanowi  Załącznik nr 2
do Protokołu.
Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad XXVIII Sesji Rady Miasta i stwierdzenie prawomocności.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Zapytania i interpelacje radnych.
4. Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  działalności  międzysesyjnej  oraz  informacje

z realizacji uchwał.
5. Podjęcie uchwał w sprawach:

a) wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  z  dotychczasowymi
dzierżawcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat;

b) przeprowadzenia konsultacji  społecznych dotyczących budżetu obywatelskiego na
2017 rok;

c) przyjęcia  rocznego  Programu  współpracy  miasta  Grajewo  z  organizacjami
pozarządowymi  oraz  podmiotami  wymienionymi  w  art.  3  ust.  3  ustawy  o
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działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2017 rok;
d) przedłużenia  czasu  obowiązywania  taryf  dla  zbiorowego  zaopatrzenia  w  wodę  i

zbiorowego  odprowadzenia  ścieków  na  terenie  miasta  Grajewo  na  okres  od
1.01.2017 r. do 31.03.2017 r.;

e) upoważnienia  do  złożenia  wniosku  o  dofinansowanie  projektu  z  Programu
Operacyjnego  Infrastruktura  i  Środowisko  oraz  przyjęcia  do  realizacji
przedsięwzięcia pn. „Rozbudowa i przebudowa miejskiej oczyszczalni ścieków wraz
z rozbudową kanalizacji sanitarnej w Grajewie”;

f) ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego;
g) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości;
h) określenia wzoru deklaracji i informacji podatkowych;
i) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2016 – 2026;
j) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2016 rok.

6. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski.
7. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miasta z działalności międzysesyjnej. 
8. Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Miasta.
9. Wolne wnioski i informacje.
10. Zamknięcie XXVIII Sesji Rady Miasta.

ad 1
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Dokonała  otwarcia  XXVIII  zwyczajnej  Sesji  Rady  Miasta  Grajewo  wypowiadając  zdanie:
„Otwieram  XXVIII  zwyczajną  Sesję  Rady  Miasta  Grajewo”.  Na  podstawie  listy  obecności
stwierdziła, że na 21 radnych w obradach aktualnie bierze udział 20 radnych, co stanowi kworum
i wystarczy do podjęcia prawomocnych uchwał. 

ad 2
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Przedstawiła porządek obrad XXVII zwyczajnej Sesji Rady Miasta, który stanowi Załącznik nr 3
do Protokołu. Poinformowała, że na jej ręce wpłynął wniosek o zmianę porządku obrad polegającą
na wprowadzeniu projektu uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska dot. budowy drogi ekspresowej
S-16  Ełk-Grajewo-Mońki-Knyszyn  /Załącznik  nr 4  do Protokołu/.  Zaproponowała,  by był  to
nowy punkt 5k. Poddała wniosek pod głosowanie.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie wprowadziła do porządku obrad nowy
punkt 5k, dotyczący podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska dot. budowy drogi

ekspresowej S-16 Ełk-Grajewo-Mońki-Knyszyn.
Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła decyzję o wprowadzeniu
do porządku obrad nowego punktu 5k.
Wobec  braku  innych  wniosków  stwierdziła,  że  porządek  obrad  będzie  realizowany
z wprowadzonymi zmianami w następującym kształcie:

1. Otwarcie obrad XXVIII Sesji Rady Miasta i stwierdzenie prawomocności.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Zapytania i interpelacje radnych.
4. Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  działalności  międzysesyjnej  oraz  informacje

z realizacji uchwał.
5. Podjęcie uchwał w sprawach:

a) wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  z  dotychczasowymi
dzierżawcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat;

b) przeprowadzenia konsultacji  społecznych dotyczących budżetu obywatelskiego na
2017 rok;
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c) przyjęcia  rocznego  Programu  współpracy  miasta  Grajewo  z  organizacjami
pozarządowymi  oraz  podmiotami  wymienionymi  w  art.  3  ust.  3  ustawy  o
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2017 rok;

d) przedłużenia  czasu  obowiązywania  taryf  dla  zbiorowego  zaopatrzenia  w  wodę  i
zbiorowego  odprowadzenia  ścieków  na  terenie  miasta  Grajewo  na  okres  od
1.01.2017 r. do 31.03.2017 r.;

e) upoważnienia  do  złożenia  wniosku  o  dofinansowanie  projektu  z  Programu
Operacyjnego  Infrastruktura  i  Środowisko  oraz  przyjęcia  do  realizacji
przedsięwzięcia pn. „Rozbudowa i przebudowa miejskiej oczyszczalni ścieków wraz
z rozbudową kanalizacji sanitarnej w Grajewie”;

f) ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego;
g) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości;
h) określenia wzoru deklaracji i informacji podatkowych;
i) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2016 – 2026;
j) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2016 rok;
k) przyjęcia stanowiska dot. budowy drogi ekspresowej S-16 Ełk-Grajewo-Mońki-

Knyszyn.
6. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski.
7. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miasta z działalności międzysesyjnej. 
8. Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Miasta.
9. Wolne wnioski i informacje.
10. Zamknięcie XXVIII Sesji Rady Miasta.

Poza porządkiem obrad głos oddała ks. Dariuszowi Goskowi – Proboszczowi Parafii pw. Św. Ojca
Pio.
Ks. Dariusz Gosk – Proboszcz Parafii pw. Św. Ojca Pio
Podziękował za zaproszenie na dzisiejszą sesję Rady Miasta. W swojej wypowiedzi odwołał się do
słów  kardynała  Stefana  Wyszyńskiego  o  Ojczyźnie,  a  następnie  wskazał  swoje  miejsce  w  tej
grajewskiej  małej  Ojczyźnie.  W  końcowej  części  wystąpienia  zapewnił  m.  in
o modlitwie za wszystkich tu obecnych.

ad 3
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta   
Dokonała otwarcia punktu 3.: „Zapytania i interpelacje radnych”.
Pan Tomasz Cebeliński – Radny Miasta
Zadał następujące pytania:

 Zapytał  Komendanta  Powiatowego  Państwowej  Straży  Pożarnej,  czy  w  ostatnim czasie
zwracał się ktoś do Straży Pożarnej o opinię w sprawie wystawianych ogrodzeń między
blokami.

 Odnosząc się  do artykułu jednego z lokalnych tygodników zapytał,  czy prawdą jest,  że
grajewska  Policja  chroni  nas  przed  afrykańskim  pomorem  świń,  a  nie  przed  innymi
niebezpiecznymi rzeczami.

 Czy wobec miasta toczą się jakieś roszczenia reprywatyzacyjne?
 W związku ze zbliżającą się zimą zapytał o bezpieczeństwo energetyczne miasta.

Pan Daniel Purwin – Radny Miasta
Zapytał, czy w mieście pojawią się nowe ozdoby świąteczne.
Pan Zbigniew Fadrowski – Radny Miasta
Zapytał, czy grodzenie bloków jest zgodne z przepisami ppoż.
Pan Jerzy Fidura – Radny Miasta
Zapytał, czy GDDKiA nie będzie robić przeszkód, gdy miasto będzie chciało się przebić przez ul.
Wojska Polskiego w związku z budową kanalizacji sanitarnej.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta   
Przedstawiła wykaz interpelacji i wniosków złożonych przez radnych w okresie międzysesyjnym
/Załącznik nr 5 do Protokołu/. W związku z brakiem innych zgłoszeń stwierdziła, że odpowiedzi
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zostaną  udzielone  w  punkcie  6.  lub  wcześniej,  przy  okazji  omawiania  spraw  merytorycznie
związanych z poruszanymi w pytaniach tematami.

ad 4
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zgodnie z porządkiem obrad zwróciła się z prośbą do Burmistrza o przedstawienie sprawozdania
z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym.  Poinformowała,  że  w  dyspozycji  państwa  Radnych
są  informacje  na  temat  realizacji  uchwał  Rady Miasta  Grajewo,  które  zostały  podjęte  podczas
XXIV Sesji Rady Miasta, stąd też ich przedstawianie wydaje się zbędne  /Informacje stanowią
Załącznik nr 6 do Protokołu/.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Przedstawił sprawozdanie Burmistrza Miasta Grajewo z kierowania bieżącymi sprawami miasta
oraz z odbytych spotkań, wyjazdów służbowych, działań wielokierunkowych, tj. reprezentowania
miasta  Grajewo  na  zewnątrz.  Przedstawił  również  sprawozdanie  z  podpisanych  Zarządzeń
Burmistrza jako organu wykonawczego miasta w okresie od poprzedniej  zwyczajnej sesji  Rady
Miasta,  tj.  od  dnia  26  października  2016  roku  do  dnia  dzisiejszego  /Sprawozdanie  stanowi
Załącznik nr 7 do Protokołu/.
Pan Ryszard Chiliński – Zastępca Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej
Podziękował wszystkim zaangażowanym w tegoroczną kwestę na rzecz grajewskiego cmentarza
parafialnego.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Wobec  braku  innych  pytań  zwróciła  się  do  Rady Miasta  o  przyjęcie  sprawozdania  Burmistrza
Miasta z działalności międzysesyjnej oraz informacji z realizacji uchwał podjętych na XXIV Sesji
Rady Miasta – w drodze głosowania.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Burmistrza Miasta
z działalności międzysesyjnej, w tym z podpisanych zarządzeń w okresie międzysesyjnym,

tj. od dnia 26 października 2016 roku do dnia dzisiejszego oraz informacje z realizacji uchwał
podjętych na XXIV Sesji Rady Miasta.

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności
międzysesyjnej,  w  tym  z  podpisanych  zarządzeń  w  okresie  międzysesyjnym,  tj.  od  dnia  26
października  2016 roku do dnia  dzisiejszego  oraz  informacje  z  realizacji  uchwał  podjętych na
XXIV Sesji Rady Miasta – przy 20 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. Podziękowała
Panu Burmistrzowi za przygotowanie i przedstawienie sprawozdania.
Poza  porządkiem  obrad  oddała  głos  panu  Arkadiuszowi  Lichocie  –  Zastępcy  Komendanta
Powiatowego PSP.
Pan Arkadiusz Lichota – Zastępca Komendanta Powiatowego PSP
Odp. na pytanie pana Tomasza Celińskiego i pana Zbigniewa Fadrowskiego, dotyczące ogrodzeń
bloków mieszkalnych
Powiedział,  że żaden zarządca nieruchomości nie pytał  o opinie w sprawie budowy ogrodzenia
bloków mieszkalnych.  Dodał,  że  wszystkie  budynki  SM L-W są budynkami niskimi  i  zgodnie
z przepisami ppoż. nie wymaga się dojazdów pożarowych do nich.
Pan Ryszard Chiliński – Zastępca Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej
Zapytał, jak długo obowiązują te przepisy.
Pan Arkadiusz Lichota – Zastępca Komendanta Powiatowego PSP
Powiedział, że ustawa o ochronie przeciwpożarowej była zmieniana wielokrotnie.

ad 5
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Dokonała otwarcia punktu 9. porządku obrad, dotyczącego podjęcia pakietu uchwał.
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ad 5a
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze  uchwałodawczej  poddała  projekt  uchwały w sprawie  wyrażenia  zgody na  zawarcie
kolejnych umów dzierżawy z dotychczasowymi dzierżawcami mającymi umowy zawarte na czas
oznaczony do 3 lat. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski. Wobec
ich braku zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wtorkowego wspólnego posiedzenia stałych
Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie.
Pan  Andrzej  Niewiarowski  –  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Przestrzennej
i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego
Poinformował,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  29  listopada  2016 r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  8  do
Protokołu/.

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII/216/16 w
sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy z dotychczasowymi

dzierżawcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat.
Głosowanie:  20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII/216/16 w sprawie wyrażenia
zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy z dotychczasowymi dzierżawcami mającymi umowy
zawarte na czas oznaczony do 3 lat  /Uchwała stanowi Załącznik nr 9 do Protokołu/ przy 20
głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.

ad 5b
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze  uchwałodawczej  poddała  projekt  uchwały  w  sprawie  przeprowadzenia  konsultacji
społecznych dotyczących budżetu obywatelskiego na 2017 rok.  Zapytała,  czy w przedmiotowej
sprawie są jakieś uwagi lub wnioski. Wobec ich braku zwróciła się z prośbą do przewodniczącego
wtorkowego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii  w tej
sprawie.
Pan  Andrzej  Niewiarowski  –  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Przestrzennej
i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego
Poinformował,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  29  listopada  2016 r.  pozytywnie
zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały i wskazały do procedowania jego I wersję  /Opinia
Komisji stanowi Załącznik nr 8 do Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym podjęła Uchwałę Nr XXVIII/217/16 w sprawie
przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących budżetu obywatelskiego na 2017 rok.

Głosowanie:  19 głosów za, 1 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła,  że  Rada  Miasta  podjęła  Uchwałę  Nr  XXVIII/217/16  w  sprawie  przeprowadzenia
konsultacji  społecznych  dotyczących  budżetu  obywatelskiego  na  2017  rok  /Uchwała  stanowi
Załącznik nr 10 do Protokołu/ przy 19 głosach za, 1 przeciw, 0 wstrzymujących się.

ad 5c
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze  uchwałodawczej  poddała  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  rocznego  Programu
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współpracy miasta Grajewo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w
art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2017 rok. Zapytała, czy
w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski. Wobec ich braku zwróciła się z prośbą do
przewodniczącego  wtorkowego  wspólnego  posiedzenia  stałych  Komisji  Rady  Miasta
o przedstawienie opinii w tej sprawie.
Pan  Andrzej  Niewiarowski  –  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Przestrzennej
i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego
Poinformował,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  29  listopada  2016 r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  8  do
Protokołu/.

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII/218/16
w sprawie przyjęcia rocznego Programu współpracy miasta Grajewo z organizacjami

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku
publicznego i o wolontariacie na 2017 rok.

Głosowanie:  20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII/218/16 w sprawie przyjęcia
rocznego Programu współpracy miasta Grajewo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2017
rok  /Uchwała  stanowi  Załącznik  nr  11  do  Protokołu/ przy  20  głosach  za,  0  przeciw,  0
wstrzymujących się.

ad 5d
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze  uchwałodawczej  poddała  projekt  uchwały  w  sprawie  przedłużenia  czasu
obowiązywania taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków na
terenie miasta Grajewo na okres od 1.01.2017 r. do 31.03.2017 r. Zapytała, czy w przedmiotowej
sprawie są jakieś uwagi lub wnioski.
Pan Zbigniew Fadrowski – Radny Miasta
Zapytał, dlaczego taryfy przedłużane są tylko na 3 miesiące.
Pan Grzegorz Purwin – Dyrektor ZWiK
Powiedział, że taryfa może być przedłużona na 12 miesięcy. Obecna była już raz przedłużona na 9
miesięcy, więc można ją przedłużyć tylko na kolejne trzy.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Wobec braku innych pytań zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wtorkowego wspólnego
posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie.
Pan  Andrzej  Niewiarowski  –  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Przestrzennej
i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego
Poinformował,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  29  listopada  2016 r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  8  do
Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII/219/16 w
sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę

i zbiorowego odprowadzenia ścieków na terenie miasta Grajewo na okres od 1.01.2017 r.
do 31.03.2017 r.

Głosowanie:  19 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się
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Stwierdziła,  że  Rada  Miasta  jednogłośnie  podjęła  Uchwałę  Nr  XXVIII/219/16  w  sprawie
przedłużenia  czasu  obowiązywania  taryf  dla  zbiorowego  zaopatrzenia  w  wodę  i  zbiorowego
odprowadzenia  ścieków  na  terenie  miasta  Grajewo  na  okres  od  1.01.2017  r.  do  31.03.2017  r.
/Uchwała  stanowi  Załącznik  nr  12  do  Protokołu/ przy  19  głosach  za,  0  przeciw,
0 wstrzymujących się.

ad 5e
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie upoważnienia do złożenia wniosku
o dofinansowanie projektu z Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko oraz przyjęcia do
realizacji  przedsięwzięcia  pn.  „Rozbudowa i  przebudowa  miejskiej  oczyszczalni  ścieków wraz
z rozbudową kanalizacji sanitarnej w Grajewie”. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś
uwagi  lub  wnioski.  Wobec ich  braku zwróciła  się  z  prośbą  do  przewodniczącego wtorkowego
wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie.
Pan  Andrzej  Niewiarowski  –  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Przestrzennej
i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego
Poinformował,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  29  listopada  2016 r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  8  do
Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII/220/16
w sprawie upoważnienia do złożenia wniosku o dofinansowanie projektu z Programu

Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko oraz przyjęcia do realizacji przedsięwzięcia pn.
„Rozbudowa i przebudowa miejskiej oczyszczalni ścieków wraz z rozbudową kanalizacji

sanitarnej w Grajewie”.
Głosowanie:  20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła,  że  Rada  Miasta  jednogłośnie  podjęła  Uchwałę  Nr  XXVIII/220/16  w  sprawie
upoważnienia  do  złożenia  wniosku  o  dofinansowanie  projektu  z  Programu  Operacyjnego
Infrastruktura  i  Środowisko  oraz  przyjęcia  do  realizacji  przedsięwzięcia  pn.  „Rozbudowa
i przebudowa miejskiej oczyszczalni ścieków wraz z rozbudową kanalizacji sanitarnej w Grajewie”
/Uchwała  stanowi  Załącznik  nr  13  do  Protokołu/ przy  20  głosach  za,  0  przeciw,
0 wstrzymujących się.

ad 5f
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat
za zajęcie pasa drogowego. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski.
Wobec ich braku zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wtorkowego wspólnego posiedzenia
stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie.
Pan  Andrzej  Niewiarowski  –  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Przestrzennej
i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego
Poinformował,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  29  listopada  2016 r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  8  do
Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII/221/16
w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego.
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Głosowanie:  20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII/221/16 w sprawie ustalenia
wysokości  stawek  opłat  za  zajęcie  pasa  drogowego  /Uchwała  stanowi  Załącznik  nr  14  do
Protokołu/ przy 20 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.

ad 5g
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze  uchwałodawczej  poddała  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek
podatku od nieruchomości. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski.
Wobec ich braku zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wtorkowego wspólnego posiedzenia
stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie.
Pan  Andrzej  Niewiarowski  –  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Przestrzennej
i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego
Poinformował,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  29  listopada  2016 r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  8  do
Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII/222/16
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

Głosowanie:  20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII/222/16 w sprawie określenia
wysokości stawek podatku od nieruchomości  /Uchwała stanowi Załącznik nr 15 do Protokołu/
przy 20 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.

ad 5h
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze  uchwałodawczej  poddała  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wzoru  deklaracji
i informacji podatkowych. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski.
Wobec ich braku zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wtorkowego wspólnego posiedzenia
stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie.
Pan  Andrzej  Niewiarowski  –  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Przestrzennej
i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego
Poinformował,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  29  listopada  2016 r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  8  do
Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII/223/16
w sprawie określenia wzoru deklaracji i informacji podatkowych.

Głosowanie:  20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII/223/16 w sprawie określenia
wzoru deklaracji i informacji podatkowych /Uchwała stanowi Załącznik nr 16 do Protokołu/ przy
20 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.
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ad 5i
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie
Finansowej miasta Grajewo na lata 2016 – 2026. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś
uwagi  lub  wnioski.  Wobec ich  braku zwróciła  się  z  prośbą  do  przewodniczącego wtorkowego
wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie.
Pan  Andrzej  Niewiarowski  –  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Przestrzennej
i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego
Poinformował,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  29  listopada  2016 r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  8  do
Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII/224/16
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2016 – 2026.

Głosowanie:  20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII/224/16 w sprawie zmian
w Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  miasta  Grajewo na  lata  2016 –  2026  /Uchwała  stanowi
Załącznik nr 17 do Protokołu/ przy 20 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.

ad 5j
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo
na 2016 rok. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski. Wobec ich braku
zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wtorkowego wspólnego posiedzenia stałych Komisji
Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie.
Pan  Andrzej  Niewiarowski  –  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Przestrzennej
i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego
Poinformował,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  29  listopada  2016 r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  8  do
Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII/225/16
w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo na 2016 rok.

Głosowanie:  20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII/225/16 w sprawie zmian
w budżecie miasta Grajewo na 2016 rok /Uchwała stanowi Załącznik nr 18 do Protokołu/ przy
20 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.

ad 5k
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska dot. budowy
drogi ekspresowej S-16 Ełk-Grajewo-Mońki-Knyszyn. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są
jakieś uwagi lub wnioski. Wobec ich braku zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wtorkowego
wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie.
Pan  Andrzej  Niewiarowski  –  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Przestrzennej
i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego
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Poinformował,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  29  listopada  2016 r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  8  do
Protokołu/.

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII/226/16
w sprawie przyjęcia stanowiska dot. budowy drogi ekspresowej S-16 Ełk-Grajewo-Mońki-

Knyszyn.
Głosowanie:  20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII/226/16 w sprawie przyjęcia
stanowiska dot. budowy drogi ekspresowej S-16 Ełk-Grajewo-Mońki-Knyszyn /Uchwała stanowi
Załącznik nr 19 do Protokołu/ przy 20 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.
Następnie zarządziła przerwę w obradach od godz. 17.00. Wznowienie XXVIII Sesji Rady Miasta
nastąpiło o godz. 17.10.

Ad 6
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Otworzyła  punkt  dotyczący  odpowiedzi  na  interpelacje,  zapytania  i  wnioski,  zgłoszone
przez państwa radnych w punkcie 3. Następnie zwróciła się do Burmistrza o udzielenie odpowiedzi
na zadane pytania bądź wskazanie osoby, która tej odpowiedzi udzieli.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Odp. na pytanie pana Tomasza Cebelińskiego, dotyczące całodobowych patroli Policji na drogach
wyjazdowych z miasta
Powiedział,  że  rozmawiał  na  ten temat  z  Komendantem Powiatowym Policji  w Grajewie i  ten
zapewnił go, że patrole na drogach wyjazdowych to rozkaz odgórny i w żaden sposób nie wpływają
negatywnie na bezpieczeństwo w mieście.
Odp. na pytanie pana Tomasza Cebelińskiego, dotyczące roszczeń reprywatyzacyjnych
O odpowiedź zwrócił się do pani Elżbiety Kozłowskiej.
Pani Elżbieta Kozłowska – Naczelnik WNP
Powiedziała, że wobec miasta nie ma roszczeń reprywatyzacyjnych.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Odp. na pytanie pana Tomasza Cebelińskiego, dotyczące bezpieczeństwa energetycznego miasta
O odpowiedź zwrócił się do pana Radosława Zolnika.
Pan Radosław Zolnik – Prezes PEC
Powiedział, że PEC przygotowany jest do sezonu zimowego.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Odp. na pytanie pana Daniela Purwina, dotyczące ozdób świątecznych
Powiedział, że obecnie wieszane są ozdoby. Stare są remontowane, ale miasto zakupi też nowe.
Odp.  na  pytanie  pana  Jerzego  Fidury,  dotyczące  przekopu  pod  kanalizację  pod  ul.  Wojska
Polskiego
Powiedział,  że  rozmowy  z  GDDKiA zawsze  są  trudne,  jednak  będziemy  szukać  najlepszych
rozwiązań – temat obudował szerokim kontekstem merytorycznym.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Zapytała, jak dużo wpłynęło wniosków o wydanie Kary Seniora i czy grajewscy seniorzy korzystają
z usług GCK i MOSiR.
Pan Maciej Bednarko – Zastępca Burmistrza Miasta
Powiedział,  że zainteresowanie jest duże,  Karta Seniora jest  promowana przez miasto i  MOPS.
Dodał, że na dziś nie wie, ile dokładnie wpłynęło wniosków.
Pan Tomasz Dudziński – Dyrektor GCK
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Powiedział, że w miniony weekend seniorzy korzystali z Karty Seniora przy zakupie biletów na
seanse filmowe.
Pan Tomasz Babul – Radny Miasta
Zapytał o oświetlenie parkingu przy bloku nr 73 na os. Południe.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Zapewnił, że przygotujemy dokumentację techniczną na tę inwestycję.
Pan Edward Boć – Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego
Zapytał o spotkanie w sprawie przejęcia dworca.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Powiedział, że spotkanie w tej sprawie odbędzie się jutro.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Wobec braku innych zgłoszeń uznała ten punkt porządku obrad za zrealizowany.

ad 7
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Wypełniając porządek obrad, przedstawiła sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miasta Grajewo
z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym  /Sprawozdanie  stanowi  Załącznik  nr  20
do Protokołu/w zakresie:

1. organizowania i przewodniczenia pracom Rady Miasta;
2. kontaktu z mieszkańcami Grajewa;
3. reprezentowania Rady Miasta na zewnątrz.

Następnie zwróciła się z  zapytaniem, czy ktoś chciałby zabrać głos w kwestii  przedstawionego
sprawozdania. Wobec braku zgłoszeń zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Przewodniczącej
Rady Miasta Grajewo z działalności w okresie międzysesyjnym.

Głosowanie: 19 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła,  że  Rada  Miasta  jednogłośnie  przyjęła  sprawozdanie  Przewodniczącej  Rady Miasta
Grajewo  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym  –  przy  19  głosach  za,  0  przeciw
i 0 wstrzymujących się. Podziękowała Radzie za tę decyzję.

ad 8
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Wypełniając porządek posiedzenia, przyjęciu poddała protokół z XXVII Sesji Rady Miasta, który
był  wyłożony  w  Biurze  Rady  Miasta,  a  obecnie  znajduje  się  w  sali  obrad.  Przypomniała,
co było przedmiotem obrad XXVII Sesji  /Informacja stanowi Załącznik nr 21 do Protokołu/.
Następnie zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby wnieść uwagi lub zgłosić wnioski do treści
protokołu, a w związku z brakiem zgłoszeń zarządziła głosowanie.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła Protokół Nr XXVII/16  z obrad
XXVII zwyczajnej sesji Rady Miasta z dnia 26 października 2016 roku – bez wprowadzania

zmian w jego treści.
Głosowanie: 19 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła,  że  Rada  Miasta  jednogłośnie  przyjęła  Protokół  Nr  XXVII/16  z  obrad  XXVII
zwyczajnej Sesji Rady Miasta z dnia 26 października 2016 roku – bez wprowadzania zmian w jego
treści – przy 19 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się.

ad 9
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Otworzyła realizację punktu: „Wolne wnioski i informacje”. Poinformowała o pismach:

 Wojskowego Komendanta Uzupełnień w Łomży w sprawie projektu „Samoobrona Kobiet”
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/Załącznik nr 22 do Protokołu/;
 Stowarzyszenia  Przewoźników Podlasia  w sprawie  podatku  od  środków transportowych

/Załącznik nr 23 do Protokołu/.

Pan Tomasz Dudziński – Dyrektor GCK
Zaprosił na wydarzenia organizowane przez GCK. Wyraził rozczarowanie z powodu braku władz
samorządowych na XXVIII Prezentacjach Dorobku Kulturalnego Miasta Grajewo’2016.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Uzupełniła wypowiedź Dyrektora GCK o zaproszenia na inne imprezy organizowane w mieście.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Odnosząc się do wypowiedzi Dyrektora GCK powiedziała, że radni nie otrzymali zaproszeń na tę
imprezę. Słaba była też promocja imprezy.
Pan Tomasz Dudziński – Dyrektor GCK
Powiedział, że informacja o imprezach jest w Gazecie Grajewskiej, na portalach internetowych, na
stronie internetowej GCK oraz na plakatach w mieście.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Powiedział, że władze miasta, jeśli mogą, to starają się być na imprezach.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
W związku z brakiem innych zgłoszeń do dyskusji, zamknęła ten punkt porządku obrad.

ad 10
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz.  17.55 zamknęła XXVIII Sesję Rady Miasta
Grajewo,  wypowiadając  następujące  słowa:  „Zamykam  XXVIII  zwyczajną  Sesję  Rady  Miasta
Grajewo”.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokolant

Karol Rutkowski

Przewodnicząca Rady Miasta

 mgr Halina Muryjas-Rząsa

Załączniki znajdują się do wglądu w Biurze Rady Miasta Grajewo.

Retransmisja obrad dostępna pod adresem:

http://bip.um.grajewo.pl/rada_miasta_grajewo/transmisje_z_sesji_rady_miasta/
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